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Mijn naam is Leo Douw en ik spreek namens de Volkstuinparken Nieuw Vredelust, De 

Federatie, Ons Lustoord en Dijkzicht in Ouder-Amstel. 

Deze vier tuinparken in de Duivendrechtse polder worden bedreigd door De Nieuwe Kern. 

Dat zijn de plannen van de gemeente Ouder-Amstel om hier in een eerste fase 2500 

woningen te bouwen. Daarvoor moet volkstuinpark Nieuw Vredelust worden opgeofferd. 

Ouder-Amstel lijkt ervan overtuigd dat dit in 2020 al in kannen en kruiken is en dat het park 

dan weg kan.  

Wij bestrijden dat. Ten eerste ligt Nieuw Vredelust in zijn geheel binnen de 20ke-contour. En 

de andere parken deels binnen 20ke en deels binnen LIB4. Zoals u bekend mogen in de 

20ke-contour alleen woningen komen als het Bestaand Stedelijk Gebied (BSG) is. Of dat zo 

is, daarover zijn de meningen verdeeld. Bestaande jurisprudentie geeft geen uitsluitsel.  

De onzekerheden hierover zijn besproken in uw Commissie Ruimte, Wonen en Water van 28 

november 2017. Ook de gemeente Amsterdam twijfelt eraan of het gebied van de beoogde 

Nieuwe kern BSG is. (zie Principenota De Nieuwe Kern, pagina 35). Alleen Ouder-Amstel zegt 

met stelligheid dat het hele grondgebied valt onder de criteria hiervoor. Schiphol en KLM 

daarentegen bestrijden dat en vinden dat de criteria voor BSG moeten worden 

aangescherpt. Bovendien, zelfs in Bestaand Stedelijk Gebied is volgens de geldende 

bepalingen alleen transformatiebouw toegestaan, geen grootschalige woonwijken. 

In onze besprekingen tot nu toe met de gemeente Ouder-Amstel krijgen wij steeds meer de 

indruk dat de ambitie blind maakt voor de haken en ogen die er aan deze bouwplannen 

zitten. Een illustratie daarvan zijn de woorden van wethouder Van der Weele tijdens de 

gemeenteraadsvergadering van 9 november 2017. Bij punt 8b, rond minuut 6:48 zegt ze: 

“Het feit dat de staatssecretaris in De Nieuwe Kern als voorbeeld noemt, stelt ons gerust dat 

wij kunnen bogen op vertrouwen dat we dit gebied kunnen gaan invullen met 

woningbouw.” 

Ze doelt daarmee op de brief van voormalig staatssecretaris Dijksma over de 

inwerkingtreding van het wijzigingsbesluit Luchthavenindelingsbesluit Schiphol. Als wij die 

brief doornemen, lezen we iets heel anders: dat er juist zorgen zijn, vooral bij  de 

luchtvaartsector, over de uitwerking van De Nieuwe Kern. 

Wij willen geen slachtoffer worden van blinde ambitie. Net zomin als toekomstige inwoners 

van De Nieuwe Kern daarvan slachtoffer willen worden. De wijk heeft alles in zich om 

ongezond en onleefbaar te worden. Met een drukke snelweg in de achtertuin, een 

aanvliegroute boven het hoofd en last but not least: groene volkstuinparken die bedreigd 

worden in hun voortbestaan. 
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Daarom brengen wij blijvend onder de aandacht welke waarde onze tuinparken hebben als 

groene longen voor een toekomstige woonwijk. En dat daarom alle vier de parken moeten 

worden behouden. Wij functioneren als enorme filters voor fijnstof, ultra fijnstof en CO2. 

Dat is hard nodig in deze omgeving. Bovendien zorgt het groen voor afkoeling van de 

omgeving.  

We willen niets liever dan toekomstige bewoners van De Nieuwe Kern, voor zover die 

komen te wonen buiten de 20-KE contour, een plek geven om zich te ontspannen en relatief 

frisse lucht in te ademen. Zo blijkt uit het jaarboek Amsterdam in cijfers 2017 (pagina 297) 

dat de Amsterdammer alleen in het Vondelpark relatief schone lucht inademt. Dat zegt wel 

wat over het belang van parken in de stad.  

De gemeente Amsterdam, de grondeigenaar onder onze parken, wil dat wij aantrekkelijker 

worden voor meer mensen van buiten. Dus niet alleen de leden van de tuinverenigingen. 

We hebben talloze plannen om dat te bereiken. Om daar met motivatie en ambitie aan te 

werken, hebben we wel zekerheid nodig over ons voortbestaan. Wij zijn benieuwd hoe het 

provinciebestuur onze toekomst ziet. 

 

 


